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Příloha č. 2 k materiálu Zpráva o činnosti Svazu v období mezi X. a XI. Sněmem 

Činnost odborných komisí a pracovních skupin 
Předsednictva Svazu v roce 2008

Bezpečnostní komise se zabývala financováním jednotek sborů dobrovolných hasičů, problémy s jejich technickým vybavením 
a zajištěním zdravotní péče, odborné přípravy a úhrady mezd jejich příslušníků. Doporučila zpracovat novelu zákona o požární 
ochraně, na jejímž základě by obci byl poskytován státní příspěvek na povinnosti v souvislosti se zřízením jednotek požární 
ochrany vymezené v § 29 zákona. Dále se věnovala postavení městské policie, jež je mnohdy nucena suplovat práci státních poli-
cistů. V tomto duchu připomínkovala návrh zákona o Policii ČR, který mimo jiné navrhoval i přechod dozoru nad průběhem spor-
tovních utkání nebo převoz osob na záchytku na městské policisty. V zorném poli komise zůstal Program prevence kriminality na 
místní úrovni – program Partnerství na léta 2008-2011, který nově připouští zapojení krajů, což by mělo přinést posílení prevence, 
možnost tvorby vlastní krajské metodiky a navýšení finančních prostředků na sociologické šetření.
Předseda Ing. Ladislav Kryštof, starosta města Uherský Brod

Bytová komise se účastnila procesu příprav novely nájemního bydlení ve stávajícím občanském zákoníku, přičemž prosazo-
vala kroky směřující k narovnání postavení mezi nájemci a pronajímateli za účelem stimulace funkčního trhu s nájemními byty. 
Stejná doporučení dávala i při projednávání příslušné části nového civilního kodexu předloženého ministerstvem spravedlnosti. 
S ředitelem Státního fondu rozvoje bydlení konzultovala plán podpory bydlení z národních zdrojů v r. 2009 shrnutý v materiálu 
„Aktualizace nástrojů bytové politiky“. V oblasti sociálního bydlení a správě bytového fondu sbírala zkušenosti se součinností 
soukromého sektoru a neziskové sféry, po ministerstvu pro místní rozvoj pak žádala, aby podporu sociálního bydlení umožňovaly 
příslušné programy. Kromě již zmíněných legislativních norem připomínkovala nařízení vlády upravující národní program PANEL 
pro rok 2009 a řadu dalších podzákonných předpisů z oblasti rozvoje a podpory bydlení. Projednávala náležitosti integrovaných 
plánů rozvoje měst, jejichž zpracování je podmínkou pro čerpání prostředků z Integrovaného operačního programu v oblasti 
5.2 – Problémová sídliště - předseda komise zastupuje Svaz v monitorovacího výboru.  
Předseda Ing. Vojtěch Munzar, člen Zastupitelstva statutárního města Kladno

Dopravní komise se podílela na přípravě projektu „Dopravně inženýrská opatření BESIP v obcích“, který má shrnovat návody 
pro praktickou aplikaci prvků BESIP a doporučující prvky dopravního inženýrství pro samosprávy i orgány státní správy. Svazu 
byl na projekt přiznán příspěvek ze Státního fondu dopravní infrastruktury a následně byl vybrán dodavatel, který jej zpracovává 
v úzké součinnosti s komisí. Nezapadlo ani téma omezení jízd kamionů v obcích, členové komise opakovaně žádali urychlenou 
novelizaci zákona o provozu na místních komunikacích. Dále se podíleli na organizování „Konference o bezpečnosti provozu 
v obcích“ a opakovaně hodnotili pro a proti tzv. chodníkové novely. Tu nakonec označili za nepromyšlenou, nezohledňující dopa-
dy na rozpočty měst a obcí a jejich možnosti zajistit úklid chodníků technicky a personálně. Podpořili zachování měření rychlosti 
městskou policií, jednali o problematice stavu mostů a připomínkovali předpisy z oblasti regulace a bezpečnosti silničního pro-
vozu. Předseda komise zastupuje Svaz v Radě vlády ČR pro bezpečnost silničního provozu a je také členem Hodnotitelské komise 
pro posuzování žádostí o poskytování příspěvků z rozpočtu Státního fondu dopravní infrastruktury.
Předseda Ing. Miroslav Šenkýř, náměstek primátorky statutárního města Zlín

Energetická komise hned počátkem roku ve spolupráci s některými dalšími komisemi Svazu, především Komisí pro informa-
tiku, přesvědčila zástupce společnosti Telefónica O2, aby ustoupila od vyžadování poplatku za vyjádření správce/vlastníka sítě 
veřejné technické infrastruktury. Hlavní pozornost ale soustředila na přípravu novely energetického zákona. Návrhy na snížení 
připojovacích poplatků, úhrady nákladů za zřízení plynovodní nebo teplovodní přípojky ze strany odběratele a úhrady nákladů za 
provedení přeložky distribučního zařízení však nebyly ministerstvem průmyslu a obchodu akceptovány. Budou proto předloženy 
k projednání poslancům a senátorům Parlamentu. Komise se podílela rovněž na přípravě jednotné metodiky pro stanovení ceny 
na odkup plynárenských zařízení z vlastnictví obcí na distribuční společnosti. Snahou bylo dosáhnout co nejvýhodnější cenu 
pro obce. V průběhu celého roku spolupracovala s odbornými partnery, zejména s Energetickým sdružením obcí jižní Moravy. 
Náplní výjezdních zasedání komise bylo seznámení se s významem a funkčností jaderné elektrárny Dukovany a Dalešické vodní 
přehrady. 
Předseda Zdeněk Mráz, místostarosta města Třeboň

Finanční komise pozorně sledovala postup prací na „Analýze financování výkonu státní správy a samosprávy územních samo-
správných celků, která poskytne relevantní množství dat pro přípravu nového zákona o rozpočtovém určení daní“. Studii pro 
ministerstvo financí zpracovává sdružení vysokých škol pod vedením Vysoké školy ekonomické v Praze. K průběžným zprávám 
komise navrhovala doporučení, která pak zástupci Svazu uplatňovali při tzv. kontrolních dnech. V návaznosti na problematiku 
rozpočtového určení daní iniciovala vznik pracovní skupiny, která se bude zabývat problematikou správních a místních poplatků. 
Na několika jednáních se diskutovala i budoucnost daně z nemovitostí, jejíž význam by se měl v obecních rozpočtech zvýšit. 
Z podnětu komise došlo k vytvoření seznamu otázek týkajících se novely zákona o dani z přidané hodnoty, na které odpovídali 
pracovníci ministerstva financí a který se stal pomůckou pro obce, jež řeší dopady novely platné od roku 2009. Při projednávání 
návrhu státního rozpočtu členové komise opakovaně vyzvali ke kompenzaci očekávaných výpadků příjmů v důsledku změn 
v daňových zákonech. Tato problematika byla podrobně diskutována na XI. finanční konferenci, na jejíž přípravě se členové komi-
se tradičně podílejí. 
Předseda Ing. Ivan Černý, člen Zastupitelstva města Úvaly

Komise cestovního ruchu organizovala v roce 2008 především výjezdní zasedání, na kterých se zabývala různými formami pod-
pory a rozvoje cestovního ruchu v ČR. Seznámila se s činností několika regionálních sdružení cestovního ruchu i městských info-
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center. Její členové se všude zajímali zejména o fungování spolupráce měst a obcí s regionálními agenturami a místními podni-
kateli, případně i dalšími subjekty. Vyměňovali si zkušenosti se získáváním státních dotací na různé projekty a zvažovali možnosti 
podpory vzdělávání pracovníků v oblasti cestovního ruchu. Na základě nabytých informací se pak věnovali otázce koordinace 
cestovního ruchu mezi kraji a jednotlivými turistickými regiony. Připomínkovali také prováděcí dokument ke schválené Koncepci 
státní politiky cestovního ruchu a usilovali o zvýšení místního poplatku za lázeňský pobyt. Předseda komise jako člen dozorčí rady 
CzechTourismu - České centrály cestovního ruchu prosazoval priority Svazu na jednáních sekce pro zpracování opatření k realizaci 
státní koncepce rozvoje cestovního ruchu do roku 2013 na ministerstvu pro místní rozvoj.
Předseda Zdeněk Zerzáň, člen Rady města Šumperk

Komise pro informatiku se soustředila na připravovanou elektronizaci veřejné správy, tedy projekty eGovernmentu. Připomín-
kovala s tím související návrhy zákonů, především zákon o elektronických úkonech a autorizované konverzi dokumentů a zákon 
o základních registrech. V souvislosti s těmito připravovanými právními normami důrazně upozorňovala na nutnost řešení kom-
patibilnosti spisových služeb obcí. Diskuse o dopadech zavádění nové povinnosti používat pro komunikaci ve veřejné správě 
tzv. datové schránky se zintenzívnila zejména ke konci roku. Stejně tak diskuse nad materiálem „Návrh strategie implementace 
eGovernmentu v území, z něhož vyplývají nové významné role obcí s rozšířenou působností při realizaci záměrů ministerstva 
vnitra s využitím prostředků ze strukturálních fondů EU“. Komise pracovala i na utváření „filosofie“ čerpání finančních prostředků 
z Integrovaného operačního programu, přičemž hlavním cílem bylo zachovat možnost čerpání podpory i na vymezené projek-
ty obcí, které by tak doplňovaly záměry projektů eGovernmentu. Dalšími připomínkovanými návrhy byly např. novela zákona 
o střetu zájmů nebo zákon o sčítání lidu, domů a bytů 2011. Jako každý rok se členové komise podíleli na přípravě programové 
náplně konference ISSS a zastupovali Svaz v hodnotících komisích soutěží Zlatý erb a Junior web. Svou činnost prezentovali i na 
Městském roku informatiky. Komise po celý rok spolupracovala se Subkomisí pro informatiku Grémia ředitelů Rady Asociace krajů 
ČR, zástupci Sdružení tajemníků městských a obecních úřadů a s poslanci Parlamentu ČR. 
Předseda Mgr. Hynek Steska, náměstek primátorky statutárního města Zlín

Komise pro zahraniční spolupráci se věnovala přípravě na předsednictví ČR v Radě Evropské unie, konkrétně návrhu akcí, kte-
rých by se měl v průběhu českého předsednictví účastnit Svaz v roli spoluorganizátora. Navrhla vytvořit materiál na určení priorit 
činnosti oddělení vnějších vztahů v oblasti zahraniční spolupráce, a to včetně intenzivnějšího zapojení malých obcí. Doporučila, 
aby častěji byla využívána také kancelář v Bruselu. Je nutné, aby delegáti Svazu více cestovali do zahraničí, přinášeli nové infor-
mace a veřejně prezentovali svazové úspěchy na mezinárodní úrovni. 
Předseda Ing. Jiří Bytel, starosta obce Velká Hleďsebe

Komise pro zdravotně postižené občany pracovala opět v tandemu se Sociální komisí. Společně se věnovaly nejprve návrhu 
zákona o sociálních službách a posuzovaly předložené modely jejich financování. Po zvážení všech kladů a záporů jednotlivých 
variant však nakonec doporučily zachovat zatím stávající režim. V popředí zájmu obou komisí byla dále problematika stárnutí 
obyvatelstva. Péče o stárnoucí populaci je opakovaně předmětem vymezování působností mezi ministerstvem zdravotnictví 
a ministerstvem práce a sociálních věcí. Komise kritizovaly tento resortismus a opakovaně vyzývaly obě ministerstva k užší spo-
lupráci, a to i s městy a obcemi, jichž se nárůst potřeb seniorské populace významnou měrou dotýká. Členové obou komisí se při 
svých jednáních soustředili ale i na celou řadu dalších otázek. K velmi diskutovaným tématům patřila problematika sociálního 
bydlení, začleňování cizinců či otázka standardizace a inspekcí. Komise se rovněž zapojily do diskuse o sociálně vyloučených 
lokalitách, v rámci nastavení Integrovaného operačního programu navrhovaly podpořit obce, na jejichž území se sociálně vylou-
čené lokality nacházejí. Vyslechly si zkušenosti s výplatami sociálních dávek formou poukázek, vzhledem k rozdílnosti názorů ale 
nakonec nebylo přijato žádné svazové stanovisko. Zástupci obou komisí působí v několika meziresortních pracovních skupinách, 
při ministerstvu práce a sociálních věcí jsou to Pracovní skupina pro problematiku romských komunit, Meziresortní komise pro 
ohrožené děti a Komise pro rozvoj sociálních služeb. Při ministerstvu pro místní rozvoj pak v Komisi pro sociální bydlení. Delegáti 
komisí se účastní také vybraných odborných seminářů v zahraničí.
Předseda Komise pro postižené občany Jaromír Jech, člen Rady města Říčany
Předsedkyně Sociální komise Ing. Radka Soukupová, členka Zastupitelstva Městské části Prahy 11       

Komise životního prostředí měla jako hlavní téma odpady. Ministerský návrh tzv. velké novely zákona o odpadech, který mimo 
jiné zaváděl povinné třídění pěti složek komunálního odpadu a nově přerozděloval poplatky za skládkování, ohrožoval podle 
komise stávající funkční systém nakládání s komunálním odpadem. Na její doporučení proto Svaz návrh zamítl jako celek. Komise 
na základě toho iniciovala vypracování odborné studie Svazu a Asociace krajů nazvaný „Strategie rozvoje nakládání s odpady 
v obcích a městech ČR“. Členové komise i nadále důsledně hájili zájmy měst a obcí v monitorovacích a řídících výborech Operač-
ních programů Infrastruktura 2004–2006 a Životní prostředí 2007–2013, aktivní byli především v oblasti podpory vodohospodář-
ských projektů. 
Předseda Pavel Novák, člen Zastupitelstva města Nymburk

Legislativní komise soustředila pozornost na veřejnou diskusi k přípravě nového herního zákona, ve kterém Svaz požaduje 
zapojení obcí při povolování jakýchkoliv hazardních her na svém území. Kladně se vyjádřila k nálezu Ústavního soudu ohledně 
vydávání obecně závazných vyhlášek obcí, které mohou obce vydávat i bez výslovného zákonného zmocnění na základě § 10 
zákona o obcích, jde-li o záležitosti k zabezpečení místních záležitostí veřejného pořádku aj. Navrhovaná novela zákona o obcích 
obsahující tzv. balíček protikorupčních opatření byla na základě zásadního nesouhlasu komise a následně i Svazu zredukována 
na novelu obsahující pouze zpřesňující ustanovení k přechodnému období mezi volbami do zastupitelstva obce a nástupem 
nového vedení obce.
Předseda Mgr. František Lukl, starosta města Kyjov

Majetková komise se vyjadřovala k problému zneužívání nálezu Ústavního soudu, který zpochybňuje paušální přechod majetku 
bývalých národních výborů na obce, k němuž došlo na základě § 1 odst. 1 zákona o přechodu některých věcí z majetku ČR do 
vlastnictví obcí. Dále se věnovala složitým převodům zbylého historického majetku, který spravovalo bývalé federální minister-
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stvo obrany. Jedná se především o lesní pozemky, které však historicky náležely obcím. O jejich přechod neúspěšně usilovala 
senátní iniciativa, a komise se proto ve spolupráci se Sdružením vlastníků obecních a soukromých lesů zaměřila na nedostatky 
jejich návrhu a hledala nové možnosti řešení. K dalším stěžejním tématům patřila problematika církevních restitucí. Z podnětu 
komise Svaz oslovil členy dočasné poslanecké komise pro řešení majetkových otázek mezi státem a církvemi a požádal o urychle-
né přijetí vládního návrhu zákona. Připomínkovala také několik návrhů legislativních předpisů, např. novelu zákona o oceňování 
majetku, návrh věcného záměru zákona o památkovém fondu, novelu zákona o Pozemkovém fondu ČR a již zmíněný zákon 
o majetkovém vyrovnání s církvemi.
Předsedkyně Hana Kaštilová Tesařová, náměstkyně primátora statutárního města Olomouc

Regionální komise připravovala ve spolupráci s Pracovní skupinou pro strukturální politiku stanovisko Svazu k budoucnosti 
kohezní politiky, ve kterém mimo jiné žádala detailněji zapracovat urbánní dimenzi do pozice ČR. V souvislosti s problematikou 
čerpání prostředků z evropských fondů se podílela na přípravě integrovaných plánů rozvoje měst a řešila problémy s nimi spo-
jené, především pak nedostatečnou koordinační činnost ministerstva pro místní rozvoj. Z iniciativy komise byla při Svazu zříze-
na Expertní skupina manažerů integrovaných plánů rozvoje měst, kde si města mohou navzájem vyměňovat zkušenosti a řešit 
společné problémy. V roce 2008 se do její činnosti  promítlo pochopitelně i nadcházející předsednictví ČR v Radě Evropské unie. 
Pro města a obce je v tomto směru významná zejména iniciativa Local Trio, která se zabývá prosazováním zájmů samospráv ve 
spolupráci trojice předsedajících zemí: Francie, ČR a Švédska. Komise se zabývala také možností čerpání finančních prostředků 
z Norských fondů, své zastoupení má přímo v monitorovacím výboru. Po delší době se podařilo také navázat těsnější spolupráci 
s regionálními sdruženími měst a obcí.
Předseda PaedDr. Václav Hartman, asistent náměstka primátora statutárního města Hradec Králové

Sociální komise – viz Komise pro zdravotně postižené občany

Školská komise se zaměřila na novelu školského zákona, a to zejména na financování školství a problematiku úhrady neinves-
tičních výdajů za dojíždějící žáky. Zabývala se stále nevyjasněnou otázkou možnosti odvolávání ředitelů škol, prázdninovým 
provozem mateřských škol a postavením a fungováním České školní inspekce ve vtahu k zřizovateli. Svoje podněty a stanoviska 
projednávala s odpovědnými pracovníky z ministerstva školství, Asociace ředitelů škol a České školní inspekce. Vzhledem k poda-
ným návrhům na změnu financování nepedagogických pracovníků školství dojednala shodné stanovisko se školskými odbory 
a navázala kontakt s podvýborem pro školství Poslanecké sněmovny. Předsedkyně komise již podruhé jednala také přímo s minis-
trem školství o financování regionálního školství a všeobecných problémech zřizovatelů škol. 
Předsedkyně PhDr. Marcela Štiková, předsedkyně výboru pro výchovu a vzdělávání Městské části Praha 15

Pracovní skupina obcí II se stále snažila o dorovnání příspěvku na výkon státní správy, jehož výše zejména u obcí I. a II. typu 
nepokrývá vynaložené náklady na tuto činnost. V oblasti rozpočtového určení daní apelovala na odstranění disproporce formou 
finančních kompenzací pro obce od dvou do dvanácti tisíc obyvatel, které po přijetí nového zákona zůstaly v tzv. potenciálové 
jámě. 
Předseda Ing. Miroslav Uchytil, starosta města Chlumec nad Cidlinou

Pracovní skupina obcí III se zabývala další spoluprácí s ministerstvem práce a sociálních věcí v oblasti opatrovnictví osob obce-
mi, zrušením agend bezúročných půjček a informací o přerušení přípravy Národního úřadu pro zaměstnanost a sociální správu.  
Dále projednávala novelu živnostenského zákona, a to zejména s ohledem na dopady na rozpočty obcí. Předmětem jednání byly 
i aplikační problémy se zákonem o střetu zájmů a  novela zákona o obcích.
Předsedkyně Helena Langšádlová, místostarostka města Černošice

Pracovní skupina pro financování sociálních služeb absolvovala během roku společná jednání se svazovou Sociální komisí, 
Komisí pro zdravotně postižené občany i se Sociální komisí Asociace krajů ČR. Věnovala se aktuálním problémům ve financování 
sociálních služeb i potřebě koncepčních změn v celém systému. Stárnutí populace nezbytně povede ke zvýšeným požadavkům 
v oblasti sociálních služeb a podle členů pracovní skupiny je zcela nezbytné, aby stát adekvátně a trvale navýšil do této oblasti 
prostředky. Pracovní skupina také nadále usilovala o to, aby města a obce jako zřizovatelé sociálních zařízení nedoplácely na pro-
voz těchto zařízení ze svých rozpočtů. Předseda skupiny byl jmenován členem dotační komise ministerstva práce a sociálních věcí 
pro poskytování neinvestičních dotací ze státního rozpočtu v oblasti sociálních služeb a sociální integrace.
Předseda Ing. Jiří Němec, starosta města Třebechovice pod Orebem

Pracovní skupina pro problematiku sociálního začleňování, na jejíž práci se podílí jak starostové, tak i zástupci neziskových 
organizací Člověk v tísni a Forint, dále pracovníci ministerstva práce a sociálních věcí a Rady vlády pro otázky romské komunity, se 
v roce 2008 zaměřila na zpracování a vyhodnocení výstupů z konferencí uspořádaných v minulém roce na téma „Terénní sociální 
práce – pomoc vaší obci“. Za velmi dobrý lze považovat i související projekt Polis, který realizuje organizace Člověk v tísni. Také 
jeho snahou je podpořit města při systémovém řešení situace lidí žijících v sociálním vyloučení. Členové  pracovní skupiny spolu-
pracovali rovněž s Agenturou pro sociální začleňování v romských lokalitách, která metodicky, finančně a organizačně podporuje 
vznik lokálních partnerství  obcí, firemních a podnikatelských subjektů, nestátních neziskových organizací a škol. 
Předsedkyně Ing. Ivana Červinková, starostka města Kostelec nad Orlicí

Pracovní skupina pro strukturální politiku se soustředila především na přípravu metodiky ke zpracovávání integrovaných 
plánů rozvoje měst, a to jak v rámci regionálních operačních programů, tak i v rámci Integrovaného operačního programu. Úče-
lem bylo vyjednat pro města k realizaci integrovaných plánů rozvoje co nejlepší podmínky. Ve spolupráci s Regionální komisí 
připravovala také podklady k nové kohezní politice Evropské unie. Připravila svazové stanovisko, které bylo předáno ministerstvu 
pro místní rozvoj. Členové pracovní skupiny se účastnili v této věci celé řady jednání na národní úrovni, na kterých lobbovali za 
zájmy municipalit. 
Předseda Ing. Petr Osvald, člen zastupitelstva statutárního města Plzeň
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Komora obcí projednávala všeobecné aktuální problémy malých obcí v ČR. Scházela se většinou v předvečer konání Rady Svazu, 
předsednictvo Komory zasedalo pravidelně každý měsíc. Komora se věnovala zejména problematice převodu státního majetku 
na města a obce, a to za účasti zástupců institucí, které dnes státní majetek spravují. Dále rezolutně odmítla připravované rušení 
poštovních poboček v malých obcích. V této věci jednala přímo s generálním ředitelem České pošty a náměstkem ministra vnitra. 
Zasadila se o to, že k jakékoli změně formy poskytování poštovních služeb nesmí dojít bez souhlasu starosty obce, jíž se problém 
dotýká. Zásadní nesouhlas vyslovila i s plánovaným rušením stavebních úřadů na obcích I. typu. Po celý rok se členové Komory 
obcí aktivně zapojovali také do přípravy nového zákona o rozpočtovém určení daní. Tradičně pak spolupracovali na organizaci 
soutěže Vesnice roku, navštívili své slovenské kolegy a obhajovali zájmy obcí v různých pracovních skupinách. K nejvýznamnějším 
z nich patří pracovní skupina pro veřejné finance - poradní orgán ministra financí, národní monitorovací výbor pro poskytování 
finančních prostředků z Operačního programu – Rozvoj venkova a multifunkčního zemědělství, Konzultativní orgán Evropské 
unie a Kongres místních a regionálních orgánů Rady Evropy.
Předseda Josef Bezdíček, starosta obce Čermná nad Orlicí

Komora měst se obdobně jako širší Komora obcí scházela v předvečer konání Rady Svazu a formulovala svá stanoviska k aktu-
álně projednávaným legislativním návrhům. Vyjadřovala se např. k zákonu o střetu zájmů, k novele zákona o policii, zákonu 
o odpadech, k tzv. chodníkové novele a řadě dalších. Zvýšenou pozornost věnovala problematice rozpočtového určení daní a 
loterijnímu zákonu. Své podněty předávala Radě Svazu. Komora měst se zabývala také vnitrosvazovou problematikou, svědomitě 
posuzovala především návrh rozpočtu na rok 2009. 
Předsedkyně Mgr. Daniela Pastorková, starostka města Bělá pod Bezdězem

Komora statutárních měst se v roce 2008 scházela každé čtvrtletí v jiném hostitelském městě, kde se mimo jiné seznamovala i 
se specifickými problémy dané lokality. Stejně tak jako Komora obcí i Komora měst se ale důkladně věnovala především přípravě 
nového zákona o rozpočtovém určení daní a projednávala dílčí výstupy z pracovní skupiny při ministerstvu financí. V zorném 
poli však měla celou řadu dalších problematik. Podporovala měření rychlosti v obcích městskou policií, vyjadřovala se ke způ-
sobu financování vodohospodářských projektů, odmítla tzv. antikorupční novelu zákona o obcích i ministerský návrh zákona o 
odpadech. Zásadním tématem byla pro Komoru statutárních měst také příprava nového zákona o sázkových a jiných hrách, kde 
se snažila o větší míru zapojení obcí do povolovacích procesů hazardních her a směřování výnosů z poplatků do rozpočtu obcí. 
Pozornost věnovala i přípravě integrovaných plánů rozvoje měst a jejich vazbě na jednotlivé operační programy.V závěru roku 
změnila své vedení. Novým předsedou Komory se stal Dan Jiránek, primátor statutárního města Kladno.  
Předseda Ing. Zbyněk Stanjura, primátor statutárního města Opava (do listopadu 2008)

Činnost Výboru městských částí a obvodů statutárních měst 
a hl. m. Prahy v roce 2008

Výbor městských částí a obvodů čelil usnesení Komory statutárních měst o rušení městských částí a obvodů. Vyjádřil s tímto 
záměrem zásadní nesouhlas a pro Komoru statutárních měst vypracoval své stanovisko. V oblasti legislativy se věnoval zákonu 
o místních poplatcích, konkrétně paragrafu, podle kterého poplatku z ubytovací kapacity nepodléhají zařízení sloužící pro uby-
tování pracovníků fyzických a právnických osob, které tato zařízení vlastní nebo k nim mají právo hospodaření. Z aplikace tohoto 
ustanovení vyplývá, že nelze tyto ubytovny podrobit kontrole. Výbor podpořil návrh na zrušení tohoto ustanovení.
Předseda Lic. Jaroslav Kňava, starosta městského obvodu Pardubice V


